
NYÍLT LEVÉL 
Gödöllő Város Képviselőtestületének tagjaihoz 

Mondjanak nemet a kommunális adó bevezetésére! 
 

Gödöllő városa, a gödöllői polgárok többet érdemelnek! 
 
Városunk lokálpatrióta klubos többségű képviselőtestülete, mely a napokban díjkiosztásos 
házi ünnepségen ünnepelte meg fennállásának 25. évfordulóját, egyúttal egy újabb sarc 
kirovására, a magánszemélyek kommunális adójának a bevezetését fontolgatja, amire a 
polgármester tett javaslatot. Az új adónemet várhatóan 2016-ban vezetnék be és az ingatlan 
hasznos alapterületének nagyságától függően akár évi 25 ezer forint befizetésére kötelezné a 
lakástulajdonosokat illetve a bérlőket. 
 
Kétségtelen, hogy szeretett városunk Gödöllő gazdagodott az elmúlt negyedszázadban, 
különösen a 2011. évi első féléves Európai Uniós elnökség idején történt beruházásoknak 
köszönhetően is.  
Ugyanakkor nem feledhetjük azokat az évtizede húzódó, meg nem oldott városfejlesztési 
gondokat, mint a teherforgalmi elkerülő út, a Gödöllőn áthaladó és azt kettészelő HÉV- és 
vasútvonal, az öt éve nem működő strand, a városi közlekedés koncepciótlansága, a 
kiaknázatlan termálvíz-forrás valamint számos, a várost élhetőbbé, otthonosabbá tevő 
beruházás el nem készülte, mellyel adós maradt és marad a 25 éve Gémesi György 
polgármester vezette lokálpatrióta klubos többségű városvezetés. 
 
És most itt az újabb lakossági sarc: az immár meglévő iparűzési-, telek,- építmény,- 
idegenforgalmi,- és gépjármű adó mellett a magánszemélyek kommunális adója, mely révén 
a városvezetés számításai szerint a városlakók 220-270 millió forinttal járulhatnak hozzá 
évente – az egyre csökkenő állami támogatás egyfajta ellensúlyozásaként – az önkormányzat 
költségvetéséhez. 
 
Mire is fordítaná a városvezetés ezt a negyedmilliárdnyi összeget?  
Tervei szerint utakra, járdákra és vízelvezetésre. Vagyis ahol még nincs út vagy nem aszfaltos, 
nincs járda vagy töredezett, ahol kátyúzni kell az úttestet vagy mélyíteni az árkot: fizessenek 
a lakók! Világos beszéd! 
 
Gémesi György polgármester ígérete szerint a kommunális adóbevételt mindenkinek a 
szeme előtt használja fel az önkormányzat, nem úgy, mint az állam a személyi 
jövedelemadóból származó bevételt! 
Ám legyen, csak emlékeztetnénk a gazdálkodó testületet, hogy az állam 2012-ben 7,8 
milliárd forint hiteltartozást átvállalt Gödöllőtől, ami évi 300-350 millió forint megtakarítást 
jelentett! A városnak ma szerény számításaink szerint évente iparűzési adóból 2,2 milliárd 
forint, a telekadóból 130 millió forint, építményadóból 475 millió forint, és ha ehhez 
hozzávesszük a gépjárműadóból befolyt összeg 40%-át, akkor a helybeliek több mint 3 
milliárd forinttal járulnak hozzá az önkormányzat költségvetéséhez. 
És ehhez kér még a lokálpatrióta többségű városvezetés durván negyedmilliárdot a gödöllői 
polgároktól! 
 



No, de hol takarítsunk meg? Kitől vegyenek el pénzt? Építsük le a polgármesteri hivatal 
apparátusát? – teszi fel a nem is költői kérdést a város első embere. 
Nos, szerintünk nincs az a családi költségvetés, amiből ne lehessen lefaragni, így talán az 
önkormányzat működése és gazdálkodása is felülvizsgálatra szorulna! 
 
Volna is néhány, megfontolásra tett javaslatunk, a teljesség igénye nélkül: 
 

 Talán ideje lenne a város tulajdonában lévő, de éppen a gödöllőiek által legkevésbé 
vagy alig használt balatonlellei üdülőt eladni. Megléte hosszú évek óta amúgy is csak 
a városvezetés piár szempontjait szolgálja. 

 Talán nem kellett volna 90 millió forinttal csökkenteni a szállodát működtető cég 
bérletidíj-fizetési kötelezettségét. 

 Talán nem kellene hozzálátni a tervek szerint 100 millió Ft-os beruházást igénylő 
kétsávos bicikli út megépítéséhez a Dózsa György úton. 

 Talán nem kellene egy budapesti székhelyű színháztársulatot évekre szóló gödöllői 
bérlettel támogatni. 

 És talán az is eszükbe juthatna a városatyáknak – miközben az újabb sarc kivetéséről 
döntenek – hogy könnyítsenek valamennyit a sok ezer, tízezer gödöllői 
autótulajdonos gondjain, miként az ország számos településén a helyi lakosoknak 
kedvezményt nyújtó parkoló kártya kibocsájtásával. 

 
Tisztelt lokálpatrióta többségű városvezetés! 
Javasoljuk, hogy a polgármester a kommunális adó bevezetésére tett előterjesztést ne 
vegye fel a napirendek tárgysorába, amennyiben ez mégis megtörténne, a gödöllői 
képviselőtestület tagjai azt ne fogadják el! 
 
Gödöllő városa, a gödöllői polgárok többet érdemelnek! 
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